
 
PERSONALITY – osobowość 
cechy charakteru 

FEELINGS, emotions – uczucia, emocje 

pracowity (s.9) hard-working cheerful radosny 
leniwy lazy sad smutny 
przyjazny friendly upset 

to be upset by 
something/about/at 
something 
 
to be upset with 
somebody 

zaniepokojony 
 
być zmartwionym 
czymś 
 
być zagniewanym na 
kogoś 

uprzejmy kind, polite worried (about) 
be worried about 

zmartwiony 
martwić się o kogoś, o 
coś 

nieuprzejmy rude/nasty/ 
 

angry (with) 
cross (at) 

zły (na) 

niegrzeczny naughty   
hojny  generous furious (at) wściekły (na kogoś/ 

na coś) 
skąpy mean glad/ pleased zadowolony 
zapominalski forgetful tired zmęczony 
nieuprzejmy rude bored znudzony 
zabawny funny surprise (with) zdziwiony 
pewny siebie self-confident depressed przygnębiony 
uczciwy fair, honest stressed zestresowany 
towarzyski sociable nervous  zdenerwowany 
nieśmiały shy relaxed zrelaksowany 
spokojny calm disappointed (with) rozczarowany 

(czymś) 
rozsądny sensible frightened (of) przestraszony 
niezawodny, 
godny zaufania 

reliable scared (of) 
to be scared of 

przerażony 
bać się 

samolubny selfish embarrassed zawstydzony, 
zakłopotany, 
zażenowany 

wrażliwy sensitive exhausted wyczerpany 
wyluzowany easy-going   
rozmowny, 
gadatliwy 

talkative annoyed  
(at/with sb) (at sth) 

rozdrażniony, 
poirytowany, zły 

Zaimki osobowe 
/subject pronouns 
 

Zaimki osobowe  
w funkcji dopełnienia 

Przymiotniki 
/określniki 
dzierżawcze (mój 
dom) 

ja - mnie, mi, mną  mój 
ty - ciebie, tobie, tobą, 

ci 
 twój 

on - go, mu, go, nim, 
niego 

 jego 



ona - jej, nią, niej  jej 
ono - to, tego, temu  jego/jej 

(w odniesieniu do 
zwierzątka, rzeczy) 

my - nas, nam, nami  nasz 
wy - wam, was, wami  wasz 
oni - ich, im, nich, nimi  ich 

 

TO BE - być  HAVE GOT - mieć  
ja jestem  ja mam  
ty jesteś  ty masz  
on jest  on ma  
ona jest  ona ma  
ono jest /to jest  ono ma  
my jesteśmy  my mamy  
wy jesteście  wy macie  
oni są /to są  oni mają  

 

1. Jestem zmęczony po długim dniu nauki w 
szkole. (a long schoolday) 

 

2. Ty zawsze jesteś taki radosny i 
wyluzowany. 

 

3. On martwi się o swoją córkę.  
4. Moja mama jest niezawodna (godna 
zaufania) i zawsze mogę na nią liczyć (count 
on her). 
 

 

5. Ono boi się ciemności.  
6. My jesteśmy wyczerpani po tak wielu 
sprawdzianach. 

 

7. Wy jesteście zrelaksowani po 
weekendzie. 

 

8. Oni są przyjaźni i towarzyscy. 
 

 

5. To są niegrzeczne, ale zabawne dzieci.  
6. Ja mam niebieskie oczy i długie, proste, 
ciemne włosy. 
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7. Czy ty masz jakieś rodzeństwo? 
 

 

8.  On jest przystojny, średniego wzrostu i 
średniej budowy. Ma brodę i wąsy oraz 
piegi. 

 



9. Ona jest wysoka i szczupła.  Ma piwne 
oczy i krótkie, ciemne włosy.  

 

10. Ono ma miękką, puszystą sierść.  
 

There is…–  
tam jest, znajduje się…   

Is there…? 
czy tam jest…? 
czy tam znajduje się…? 

There isn’t… 
Tam nie ma… 
(mowa o jednej 
osobie/rzeczy) 

There are –  
tam są, znajdują się 

Are there…?  
czy tam są…? 
czy tam znajdują się…? 

There aren’t… 
Tam nie ma… 
(mowa o kilku 
osobach/rzeczach) 
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1. W tym starym domu znajduję się strych.  
2. Na dole jest kuchnia, jadalnia i pokój 
gościnny. 

 

3. Na górze znajdują się trzy sypialnie, 
łazienka i toaleta. 

 

4. W moim pokoju znajduje się duża 
biblioteczka z moimi ulubionymi książkami. 

 

5. Obok biblioteczki jest biurko z laptopem i 
drukarką. 

 

6. Obok drzwi, po lewej stronie, jest szafa.  
7. Naprzeciw biurka jest wygodna kanapa z 
poduszkami dekoracyjnymi. 

 
 

8. Na parapecie znajdują się kolorowe 
rośliny doniczkowe. 

 
 

9. Obok okna jest nowoczesny grzejnik.  
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10. Moja wieś jest spokojna i malownicza.  
11. Tam są głównie domy wolnostojące, 
dużo domków wiejskich i kilka bliźniaków.  

 

12. W Sandomierzu znajduje się dużo 
zabytków.  

 

13. Można tam zobaczyć  zamek,  ratusz, 
stare kościoły, muzea oraz zabytkową 
(historic) Bramę Opartowską. 

 

There was…–  
tam był, znajdował się   

Was there…? 
czy tam był? 
czy tam znajdował się…? 

There wasn’t… 
Tam nie było… 
(mowa o jednej osobie/rzeczy) 

There were –  
tam były, znajdowały się 

Were there…?  
czy tam były…? 
czy tam znajdowały  się…? 

There weren’t… 
Tam nie było 
(mowa o kilku osobach/rzeczach) 

 



14. Ponad sto lat temu w Sandomierzu nie było 
wiele samochodów. 

 

15. W przeszłości w mieście nie było centrum 
handlowego. 

 

 


